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Po d o l g e m  č a s u  s m o  sp e t  sp rav i l i  s k u p a j  

š te v i lk o  n aš ih  in v a š ih  N o v ic ,  z a  k a te r e  u p a m o ,  

d a  v a m  p r in e s e jo  neka j  a k tu a ln ih  vest i iz na še  

k ra je v n e  s k u p n o s t i .  V n a p re j  se  b o m o  p o sk u s i l i  

" p o b o l j š a t i "  ta k o ,  d a  b o m o  bolj  p o g o s t o  m e d  

v am i .  S e v e d a  pa  še  v e d n o  v vež i  K r a j e v n e g a  

u r a d a  ( p o l e g  r ib i š k e  s o b e )  visi N A B I R A L N I K  

in še v e d n o  č a k a m o ,  d a  b o m o  v n j e m  naš l i  p rv o  

p ra v o * p o b u d o .  V e se l i  bi bili  v se h  v p ra š a n j ,  ki se 

p o ja v l j a jo  n a  z b o r ih  k r a ja n o v ,  mi p a  b o m o  

po sk u s i l i  dob i t i  o d g o v o r e  n a  p r i s to jn ih  m e s t ih .

N a  ta n a č in  bi s e v e d a  s k u p a j  d o se g l i ,  d a  bi 

bile  N o v i c e  še  z a n im iv e j š e .

KRAJEVNI PRAZNIK - RAZPIS
Odbor za praznovanje krajevnega praznika 

poziva društva v KS, da pripravijo in oddajo 
programe, s katerimi se bod9 vključili v 
praznovanje krajevnega praznika.

IZ VSEBINE:
Poročilo o delu sveta KS 
Progrann KS za obdobje 1998-2002 
Naši kraji in ljudje 
Delo društev in klubov 
Oglasi in informacije

v  te j š te v i lk i  vam  p r e d s ta v l ja m o  D o ln jo  P rek o p o



POROČILO O DELU SVETA KS

Novoizvoljeni Svcl je  imel v svojem n'iandalu štiri 
sestanke. Na prvi seji, ki je  biki 16.12.1998, so člani 

Sveta sprejeli poslovnik o delu prve seje, poročilo 
predsednika volilne komisije o izidu volitev v Svcl KS, 

potrdili mandate članom in izvolili predsednika Sveta KS.

Druga redna seja je  bila 12.01.1999. Člani Sveta so 
pregledali zapisnik I. seje, potrdili organe KS in sicer: 
imenoanje podpredsednikov: Anica Žugič, Jože Černoša 
in Silvo Miklavž in podpisnikov ter imenovanje
Nadzornega odbora v sestavi: Vida Vukčevič, Mitja
Lu.štek in Slane Tomazin. Svet je tudi imenoval 
invenuirno komisijo in določil blagajniški maksimum.

Cenik za pokopališče ostane isti kot v letu 1998 in 

sicer:
- enojni grob 1.600,00 S Tl'

- dvojni grob 2.600,(K) STI'
- trojni grob 3.700,{)() SIT

Najemnina za vsak iiadaljni grobni prostor znaša 

1.100,00 SIT.

Najemnina za poslovilno vežo:
- e n  dan 2.300,00 SIT
- dva dni 4.500,00 SVV
- najemnina za vozičke 1.200,00 STl'

izkop jame 18.000,00 SIT
Izkop jame za žaro 9.000,00 STF

V nadaljevanju seje so člani Sveta sprejeli poročilo o 
delu in pripravili osnutek plana del za lelo 1999.

3. redna seja je  bila 09.03.1999. Člani Sveta so 
potrdili zapisnik 2. redne seje in program dela KS za 
obdobje 1998- 2002. V nadaljevaju seje so Sc pregledali 

prispelo pošto.

4. redna seja je bila 25.05. in 01.06. 1999. Na seji so 

člani Sveta KS sprejeli zaključni račun za leto 1998, 
pripravili pripombe na Osnutek proračuna občine Krško 
za lelo 1999 in pregledali pošlo.

Zapisniki sej Svela KS so objavljeni na oglasni deski 

KŜ _________

UREDITEV KOSTANJEVICE - OTOK

Objavljamo dopis, ki ^a j e  SA V A P R O JE K T  

Krško posla l na naslov Krajevna skupnost  

Kostanjevica, dne 2.6.1999

Obveščamo vas, da je  izvajalec del KOS I AK d.d. 
Krško začel s tlakovanjem površin konec aprila 1999 in je  
dne 26.5.1999 predal v uporabo del površin na 
zaliodnistrani Oražnovega trga od Galerije do gostilne

"Kmečki hram" in odsek pločnika na zahodni strani 
Oražnove ulice, od gostilne "Kmečki hram" do 

stanovanjske hiše Oražnova, št. 17.

Omenjeni del je  pred predajo v uporabo komisijsko 

pregledan in prevzet s strani nadzornika. Dela se 
nadaljujejo na Oražnovem trgu, od Galerije v smeri pošle 

in Oražnovi ulici proti severnem delu otoka. Urejuje se 
tudi tlakovana površina pred cerkvijo Sv. Jakoba.

Planirano je, da se narejeni deli tlakovane površine po 
preteku cca 20 dni komisijsko pregledajo in predajo v 

uporabo.

. Po preteku enega tedna od prevzema in predaje 
površin v uporabo ugotavljamo, da so površine že 
onesnažene z oljnimi madeži na mestih, kjer so parkirani 

osebni avtomobili in ostala vozila. Za onesnažene 
površine izvajalec del in investitor ne moreta prevzeli 
nobene odgovornosti. lEnako velja tudi za nosilno 
uporabo (parkiranje vozil v popoldanskem času) na 
površinah katere so označene z vrvico kot del gradbišča. 
Omenjene površine nis*o dokončane in predane v 
uporabo. Z izvajalcem del je  dogovorjeno, da se promet 
po tlakovanih površinah dovoli šele po poteku najmanj 20 
dni od dneva zaključka del, kolikor je  potrebno, da 
podložni beton doseže polno trdnost in nosilnost. S tem 
bo zagotovljena trajnost tlakovanih površin.

V času izvedbe del je  moten dostop do stanovanjskih 
objektov in poslovnih prostorov oz. irgovin. Ocenjujemo, 
da bo dostop do objektov in trgovin moten v obdobju 
približno 45 dni od dneva začetka del na posameznem 

odseku.

Prosimo vas, da o navedeni problematiki obvestile 
krajane na krajevno običajen način. Prosimo tudi krajane 
za razumevanje zaradi motenj in posledic v zvezi z 
otežkočenim dostopom do objektov in poslovnih 
prostorov in s tem v zvezi določenim zmanjšanjem 

prometa.

Dovolimo si vam predlagati , da sc na nivoju KS in 
krajanov pogovorite in .poskusite rešili problem 
onesnaževanja tlakovanih površin z oljnimi madeži. 
Glede na količino madežev nastalih v enem tednu 
ocenjujemo, da bo čiščenje in odstranjevanje oljnih 

madežev velik in resen problem.

Za dodatne, podrobnejše informacije smo vam na 

voljo v pisarni na gradbišču.

Podpisana sta vodja nadzorne službe g. Ante 

Markovič in glavni direktor g. Peter Žigante.

Terminski plan uporabe novo tlakovanih  

pohodnih  površin na otoku, ki ^a j e  poda l  
izvajalec del, to j e  K O ST A K  d.d. Krško, pa  j e  

naslednji:

N O V IC E  - glasilo krajevne skupnosti Kostanjevica. Izdaja K.S Kostanjevica. N aklada  1000 izvodov.

Uredni.Ski odl>or: Milan Kiiplcnik, Anica Žugič, Tan ja  Gazvoda, M arjana  Krhin, Lea Colarič.

Naslov uredništva; KS K^.slanjevica, Ljubljanska 7, Kostanjevica. Telefon: 0608  8727.5.

Oblikovanje  in grafika: Design biro belingar d.o'.o,, Kostanjevica. Tisk: G R A F IT  Senovo 

Po m nenju  Urada za informiranje pri Vladi republike  Slovenije spada  glasilo N O V IC E  med proizvode, od katerih  se plačuje davek od

p rom eta  proizvodov.



1. Po 12,61999 lig pred ccrkvijo Sv. Jakoba in pohodne 

površine med Oražnovo št. 17 in Oražnovo št. 25- 
/.ahodno.

2. Tlakovati smo pričeli tudi vzhodno stran pohodnih 
površin Oražnove ulice, za katere predvidevamo, da bodo 
primerne za uporabo od 25.6.1999 dalje.

3. Trg pred goslilno "Pi/./.eria Otok" bo predvidoma 
primeren / a  uporabo po 1.8.1999, enako ludi trg okoli 
cerkve na Kambičevem trgu.

4. Prva polovica tlakovanih površin v Ulici talcev po
20.7.1999.

5. Druga polovica tlakovanih površin v Ulici talcev pa po
30.8.1999.

Terminski plan cestnih zapor pa  izfileda takole:

1. Do 18,6.1999 zapora Oražnove ulice-promet poteka 
dvosmerno po Ulici talcev.

2. Od 2.6.1999 do 31.8.1999 zapora Ulice lalcev- 
promet poteka enosmerno po Oražnovi ulici, druga smer 
prometa poteka po obvozu Kostanjevica-Karlče-Žabjek- 

B rod-Križaj.

KAKŠNA VODA TEČE IZ NAŠIH 
VODOVODNIH PIP?

'/.uradi številnih vprašanj krajanov objavljamo 
pojasnilo, ki ga je  poslal KO ST A K d.d. Krško dne 
! 1.5.1999 na naslov Krajevna skupnost 
Kostanjevica

Po tehničnem pregledu v mesecu novembru 1998 je 
KOS'l'AK kol upravljalec vodovoda Kostanjevica z 
izvajalci in investitorjem Občino Krško začel s poskusnim 
izčrpavanjem in nastavitvijo parametrov za obratovanje in 
vključevanje novih vrtin v obstoječi sistem. Ena od 
predhodnih analiz, ki mora bili opravljena skladno s 
Pravilnikom o neoporečnosti pitne vode, je  analiza 
vodnega vzorca "D". Ta analiza je pokazala 
mikrobiološko oporečnost ene od vrtin, kar ima za 

posledico začasno kloriranje vode.

Dne 28.12.1998 so bili nastavljeni parametri za 

obratovanje novega črpališča "Orehovec". Zagon in 
sinhronizacija so potekali do 2.1.1999. Od takrat dalje je v 
sistemu pitna voda iz NOVIH VRTIN OREHOVEC, 
napajanje iz črpališča Studena pa je  prekinjeno (rezervni 
vir). Zaradi preventive in zahtevka Zavoda za zdravstveno 
varstvo Novo mesto vodi dodajamo klor, dokler obstaja 
spremenljiva mikrobiološka kvaliteta. Odločitev o 
prenehanju doziranja s klorom bo podal Zavod na podlagi 

sjirolnih analiz pitne vode, ki jih izvaja na 
sislemu.Poudarili je  potrebno, da sistem še vedno deluje v 
poskusnem obratovanju in to brezhibno s popolnoma 
NEOPOREČNO VODO.

S

\'p

ODBORI OBČINSKEGA SVETA
Odbor za kom unalno infrastrukturo:

Peter Žigante, Silvana Mozer, Franc Slokar, Jože 
Tomažin, Branimir Vodopivec, Alojz Kerin, I-'ranc 
Pibernik, Štefan Marjetič, Anton Bučar.

Odbor za okolje in prostor:

Peter Žigante, Vidko Budna,,Jožko Cunk, Martin Kodrič, 
Vlado Grahovec, Primož Koritnik, Mirko Bevc, Anton 
Bučar, Ana Somrak.

Odbor za zaščito in reševanje:

Bojan Cizel, Avgust Mlakar, Alojz Lekše, Jože Tomažin, 
Ciril Skedelj, Branko Pečarič, Danilo Koritnik, Gorazd 
Gorjup, Ana Somrak.

Odbor za družbene dejavnosti:

Bojan Cizel, Vida Ban, Danilo Siler, Miroslav Mikeln, 
Prane Bogovič, Franc Pibernik, Ana Breznikar, Dženi 
Rostohar, Meta Habinc.

Odbor z(i f in a n ce  in občinsko prem oženje:

Andrej Božič, Drago Fabjan, Danjan Obradovič, Martin 
Kodrič, Franc Češnovar, Primož Koritnik, Štefan 
Marjetič, Tom Gomizelj, Stanislav Dvoršek.

Odbor za gospodarstvo:

Ivan Petrišič, Ivan Urbanč, Darja Boh, Alojz Kerin, Miran 
Stanko, Danijel Mižigoj, Jožef  Zupančič, Jože Habinc, 
Silvo Volčanšek.

RAZPIS
Svet krajevne skupnosti Kostanjevica na Krki 

Objavlja RAZPIS ZA PODELITEV PRIZNANJ 
KS KOSTANJEVICA NA KRKI.

Krajevna skupnost podeljuje posameznikom, 
organizacijam in skupnostim ter njihovim 
organom, skupinam in drugim organizacijam 
naslednja PRIZNANJA:
1. PRIZNANJE S PLAKETO MESTA 

KOSTANJEVICA NA KRKI za življensko delo 
in za izredne dosežke na področju delovanja 
in razvoja KS.

2. POSEBNO PRIZNANJE za dosežene 
uspehe pri delu alî  za dejanja, ki v KS 
zaslužijo splošno priznanje ali imajo poseben 
pomen za razvoj KS.

3. PRIZNANJE se podeljuje za aktivno 
delovanje v KS.

Predloge lahko podajo: člani sveta KS, 
organizacije, društva, skupine in skupnosti. 
Pobudo le - tem lahko dajo krajani. V predlogu 
mora biti navedena vrsta priznanja, za katero se 
predlaga, obrazložitev in točna navedba 
podatkov o predlaganem kandidatu.

Predloge je potrebno poslati na KS 
Kostanjevica na Krki, Ljubljanska 7, Za 
priznanja, do 30.08.1999.



PROGRAM KS KOSTANJEVICA 
NA KRKI ZA OBDOBJE 

1998-2002

I. FAZA - LETO  1999 

Mi:S ro  KOSTANJEVICA

1. Naclaljcvanjc del na Oloku po projektu.

2. IDopolnikle 1. faze projekta (ulice).

3. Izdelava izvedbenih projektov za območje mesta 
Kostanjevica na Krki ((jorjanska - Globočice, Grajske 
in Ljubljanske ceste z avtobusno postajo).

4. Zaključek projekta " 'Fercialski most ".

5. Nadaljevanje urejanja prostora za knjižnico in 
društvene prostore na Ljubljanski 7. (soudeležba 

občine pri republiških sredstvih).

6. Odkup zemljišč za razširitev pokopališča in avtobusne 

jiosiaje.

7. Pospe.šitev postopkov /,a zgraditev obvoznice.

K. Razširitev in aslaltiranje ceste do Koslanjeviškc jame.

9, Priprava na gratlitcv obrtne cone (tralb postaja jiri 

liencinskem servisu).

K). Čistilna naprava - dela po projektu,

INFRASTRUKTURA NA ŠIRŠEM 
OBMOČJU KS;

Nadaljevanje in zaključek del iz programa 1998:

1. Pospešitev postopkov za izvedbo projekta Prekopa.

2. Vas Oštrc (cesta in Javna razsvetljava).

3. Črneča vas (^javna razsvetljava, vodovod Črešnjevec, 

cesta Črneča vas - Vrbje - Vrtača).

4. Zavode - Mohor - Črneča vas (cesta).

5. Nailaljevanje jirojekta vinskih cest (Zavode 
Podbočje).

6. Nadaljevanje modernizacije ceste Kočarija - Ivanjše - 
Male Vodenice.

7. Izvedba protiprašne prevleke skozi vas Koprivnik.

S. Nadaljevanje programa postavitve zaščitnih ograj 
(Cesta Kostanjevica - Črneča vas in cesta 
Kostanjevica - RžišČe).

9. Pristop k uresničevanju Odloka o vodovarstvenih 
območjih na ozemlju KS.

Pri izvajanju vaških projektov sodeluje KwS in

prebivalci v obliki sofinanciranja in prodobitve soghisij.

II.F A Z A  - LETO  2000

L Izdelava strokovnih osnov za celostno oiinovo Otoka 
s poudarki na objektih, ki imajo značaj kultuiiiih 
spomenikov in objektov posebnega pomena 
(Kulturni dom).

2. Zagotovitev sredstev za izdelavo projektov, ki Jih 

morajo izdelati pristojne službe Ministrstva za kulturo 
in Zavoda za spomeniško varstvo.

I IL  FAZA

L Oživljanje dejavnosti iia Otoku, oziroma v mestu na 
osnovi strokovnih podlag, ki temeljijo na etnoloških 
in zgodovinskih značilnostih mesta ter razvojne 
usmeritve (strokovna pomoč, nudenje ugodnih 
kraditov...).

2. Ureditev prometne in informacijske signalizacije na 
celotnem področju KS.

3. Celostna ureditev javnih površin mestnega središča in 
vaških središč.

4. 1’ospešitev dejavnosti jio programu Oraganizacijskega 
odbora za praznovanje 750 - letnice mesta 
Kostanjevica na Krki.

VEČJI PROJEKTI, KI TERJAJO 
CELOVIT PRISTOP IN 1 A /N O  

I/VAJANE:

L Športno rekreativni center pri Osnovni šoli

2. Projekt termalne vode

3. Revitalizacija celotnega grajskega kompleksa

Od občine pričakujemo predvsem Hnanciranje do
faze, ki je potrebna za kandidiranje na državnih razpisih.

POSEBNE AKTIVNOSTI, POVEZANE S 
PRAZNOVANJEM 750 - LETNICE:

Zagotovljen način llnanciranja za pripravo in izvedbo
aktivnosti povezanih z izvedbo programa Odln)ra za
paznovanjc mesta leta 2002.

GALERIJA

BOŽIDAR JAKAC
vabi na ogled pregle(dne razstave (del 

aka(demskega slikarja

VLADIMIRJA MAKUCA
Razstava bo na ogled do 5. septembra, 
vsak dan razen ponedeljka, med 9. In 18. uro.



TAMBURICE KUHARJEVIH 
TAMBURAŠEV SO 

PONOVNO OŽIVELE!

Dolgo Je že od takrat.  Približno leta 1950 je  oče 

1 '̂ranc sestavil tamburaški  ansambel ter pričel z 

vajami. Tamburice  je  podedoval po predvojnem 

taniburaškem zboru, ki j c  takrat deloval. Pričele so 

se intenzivne vaje, uro za uro, dan za dnem. Takrat 

ni bilo televizije, le redko kje radijski sprejemnik, 

mi pa smo vadili in se učili. Že spomladi leta 1950 

za Jožefovo smo šli igrat podoknico teti l^epci. Vsi 

so bili presenečeni, teta pa neizmerno srečna. 'I akrat 

smo setstavljali ansambel v zasedbi: bisernica Lojze 

Kuhar, prvi brač Martin Kuhar, drugi brač Karel 

Pavkovič, bugarija Prane Kuhar ml. ter berdo Franc 

Kuhar st.

Še naprej smo vadili,  nakar smo se leta 1952 ob 

700-letnici podelitve mestnih pravic Kostanjevici na 

Krki s splavom pripeljali v Kostanjevico. 

Neverjetno vzdu.šje! Ploskanju, skandiranju ni bilo 

konca ne kraja.

Veselje pa nam je  skalila takratna oblast, kateri 

naše delovanje ni bilo pogodu. Poleti 1952 so prišli 
miličniki ter nam odvzeli inštrumente. Vaščani so 

spraševali,  kaj je  to, mi pa smo j im  z grenkobo 

razlagali, da so nam inštrumente vzeli in da nimamo 

več na kaj igrati. Oče pa je  dejal: "Še bomo igrali! 

Vendar na svoje inštrumente." V roke je  vzel žago, 

dleto, skobljič ter sam pričel z izdelavo novih 

inštrumentov.Naj prej je  izdelal berdo (bisernico je 

izdelal že prej), nato drugi brač, ter na koncu pravi 

brač. Leto izdelave posameznih  inštrumentov je  

zapisan na vsakem inštrumentu. Vaje so se znova 

pričele. Vadili smo in nastopali za L maj, 29. 

november. Novo leto, 8. marec itd. Poleg tega pa 

seveda na vseh družinskih praznovanjih.

Za naše delovanje  j c  bilo vse večje zanimanje in 
tako je  prišlo tudi leto 1957, ko nas je  takratni radio 

Ljubljana obiskal ter povabil na avdicijo za oddajo 

"Pokaži kaj znaš". Nastopili  smo solidno, ter osvojili 
prvo mesto publike. Veselje  je  bilo neizmerno, 

občutki nepopisni.  Težko bi opisal vse podrobnosti.  

Le nekaj bi rad posebej opisal. Ko smo prišli iz 

Opere, kjer smo nastopali,  so ljudje po ulicah 

vzklikali: "Glejte, to so listi, ki so zmagali!" Nismo 

vedeli,  kam bi se obrnili , ali kam bi pogledali.  Šli 

smo proti postaji ter sedli na avtobus. Ko pa smo 

prišli v Kostanjevico, nas Je miličnik Košir pričakal 
z radijskim spre jemnikom na oknu in rekel: 

"Mejduš! Glih zdej ste na vrsti!" Stali smo in 

poslušali naš nastop. Potem smo še nekaj časa 

nastopali,  kamor so nas povabili.

Čas j e  mineval in tudi mi smo odrasli in se 

razkropili  po svetu. Vsak posameznik  s e j e  ukvarjal 

s svojimi težavami, tamburice pa so obvisele na 

obešalnikih dolgih tridest let. Velikokrat so nas 
spraševali, zakaj več ne igramo. Odgovor  je  bil 
vedno isti: "Ne moremo!" Povpraševanje  je  počasi 

prenehalo in nastalo je  zatišje. Naši vrstniki so nas 

pozabili , mlajši pa naše glasbe sploh niso poznali.

Nekateri posamezniki pa nas niso pozabili  ter so 

nas spodbujali in nagovarjali:  "Zaigrajte po naše kot 

takrat!" Kot pravi pregovor "žabo ni težko spraviti v 

vodo" in tako smo tamburice spet oživili in prvič 

nastopili z njimi 11.10.1998 v okviru krajevnega 

praznika Kostanjevice na Krki. 'Pežko bi opisal 

občutke! Bili smo veseli, kakor z nami tudi naši 
spodbujevalci.  Takoj za tem so začela deževati 

spodbudna povabila na razne prireditve. Oče je  

sedaj že pokojni in očetje smo postali nii, takrat 

bosonogci. V sedanji sestavi sedaj nastopajo že naši 

potomci, ki imajo namen ohranjali zvrst glasbe, 

katero so nas učili naši predniki in Jo želimo takšno 

predati tudi zanamcem. Menim o, da so vsa 
dogajanja  nekega naroda izražena v ljudskem 

besedilu, vsa čustva pa v ljudski melodiji . Melodije, 
ki bi jih radi zapustili potomcem, bodo zapolnile 

vrzeli,  ki so nastale s smrtjo očela, s poškodbo roke 

brata Franca ter z odsotnost jo  brata Lojzeta.

V sedanji zasedbi nastopajo: bisernica Janez 

Kuhar, prvi brač Martin Kuhar, drugi brač Karel 

Pavkovič, ter pomlajena zasedba: bugarija Tilen 

Kuhar, kitara Matej Kuhar  in berdo Klemen 

Pirc .Kvalitetnemu pevskemu izražanju pa dodaja 

svoj prispevek Patricija Kuhar-Pavlič.

S svojim de lovanjem želimo obelodanit i 'č im več 

že davno pozabljenih melodij,  spodbuditi  duše k 

prijetnemu razpoloženju ter krepiti narodno 

pripadnost  ter zavest.

Tine Kuhar



(k isUski (lom j e  i' p o n o s  krcijcinom Prekope

Predstavljamo vam vasi v naši 
krajevni skupnosti

DOLNJA PREKOPA
Med iiajvečjc in najponicmliiiejšc vasi v naši KS 

spada prav gotovo Dolnja l^rckopa.

Slabe šliri kilometre od Kostanjevice j^roti Novemu 
mestu se vas začenja z domom radiokluba. Sprva so hiše 
razvrščene le ob glavni cesti, ko pa se cesta spusti proti 

(iasilnemu domu, se vas /gosti in razširi čez Ivačni potok 
vse do Ostroga, Ob cesti se vas vedno bolj približuje 
nekoliko manjši Gornji 1’rekopi, ki je  mejna vas naše 
občine in KS s šentjernejsko. Prekopa daje v smeri proti 
Ostrogu po razvrstitvi hiš skoraj videz panonske vasi, a jo 
nekoliki) dvignjeni južni del ob cesti, ki se zaključi z 
mešanim gozdom razgiblje in ji daje poseben čar.

Najtežje in najhujše obdobje za Prekopo predstavlja 
čas druge svetovne vojne, saj je vas doživela prvo 
bombardiranje 26. maja 1942, najtemnejši dan za 
Prekopo pa je 21. oktober 1942, k o j e  bilo ustreljenih 15 
talcev in je  gorelo pri 18 hišah.

Domačini ponosno pripovedujejo o gospodarskem 
pomenu vasi v preteklosti in z zagnanostjo načrtujejo in 
povečujejo vas in kvaliteto življenja tudi v prihodnost. 
Najslarejši znajo povedati, da je bila že leta 1948 
ustanovljena tu kmetijska zadruga, ki je bila s sredstvi 
Sklada za obnovo gozdov med prvimi pobudniki obnove
- pogozdovanja gozdov. V začetku šestdesetih lel so 
odprli v kraju mizarski obrat, ki je  z izdelovanjem 
stavbenega pohištva zaposloval več kot 20 domačinov in 
mizarjev iz širše okolice. Mizarski obral so po odprtju 
delavnice v Kostanjevici zaprli in Prekopčanom so ostali 

le prostori, ki danes služijo različnim dejavnostim. O 
pomenu vasi pa govore tudi podatki, da sta bile v vasi v 
tridesetih letih kar dve privatni trgovini. Najprej je  bila 
pri Martinovih v hiši poleg Kadunčevih, nato še pri 
Cvelbarjevih, ki so imeli tudi mlekarno. Bogata je tudi 
zgi)dt)vina gostiln, ki se je začela pri Colaričevih, danes 
Divjakovih, inpo letu 1930 pri Kirnovih. Predvsem 
Kirnovo gostilno so |X) ]irirejanju krofenbaiov poznali 

tudi Kostanjevičani na kvaterno nedeljo pa romarji iz 
različnih krajev, ki jih je bilo toliko, da so napolnili tudi 
vrt ne le gostinske prostore. Prekopa je  bila tudi vas

mnogih obrtnikov. Med mizarji so bili najpomembnejši 
pri Zagorčevih, po domače pri Frlugatovih, kjer so se 
izučili mnogi sposobni mizarji. Med čevljarji sc 
spomnimo Janeza Smoliča in Premruja, imeli so tudi 
kolarja in muzikanta v eni osebi, pa šivilje in mlin pri 
Pungrčarjevih. Od vseh obrtnikov pa so se najdlje 
obdržali kovači.

Na Prekopi je  bil rojen pesnik Novomeške pomladi 

Jože Cvelbar, ki je  bil ubil na Soški fronti, nanj pa 
spominja spominsko obeležje.

Prekopčani so bili vedivo razpeti med pripadnostjo 
Kostanjevici in Šentjerneju in to je  mogoče tudi vzrok, da 
so pobirali od enih in drugih le napredne ideje. Že pred 
letom 1950 so imeli celo javno razsvetljavo, v letu 1987 

pa idejni projekt telefonije za vsa naselja KS in že v letu 
1991 prvih 35 nato še 54 naročnikov.

V kraju že 34 let ileluje daleč naokoli znan radioklub, 

ki je  že leta 1971 s podporo Iskre odprl servisni) 
delavnico. Najbolj zagnani člani ing. Jože Zagorc, Nande 
Jereb in Janez Kuzma so začeli širiti idejo povezovanja 
mladih preko radio zvez in zanimanje za tehnično 
kulturo, ki pa so ga s tečaji prenašali tudi na druge. Z 

rastjo članstva in podporo, ki jo  je  najprej pokazala Iskra, 
se je dejavnost širila in iz začetkov v Gasilnem domu 
prišla na 25. rojstni dan do novega doma, ki so ga z 
razumevanjem mnogih firm in prostovoljnega dela 
domačinov slovesno odjirli leta 1984. Za uspešen 
zaključek je  v letu 1983 največ pripomoglo 
pokroviteljstvo Iskre Invest iz Ljubljane in gosi)od 
Marjan 
Dvoraček, ki 
je bil tudi 
slavnostni 
govornik na 
otvoritvi.

Če samo 
omenimo 
Prekopo, 
moramo na 
prvo mesto 
postaviti 
Prostovoljno 
gasilsko 
društvo, ki 

mu po
dejavnosti ni 

para daleč 

naokoli.
Deluje od
leta 1922 in 
po

prazničnem letu 1997, ko smo o njih pisali tudi v 
Novicah, svojo delovno vnemo le še stopnjujejo.  
Lansko leto so blagoslovi l i kip gasilskega zavetnika 
sv. Florjana, letos pa so s pomočjo  prostovoljnih 

prispevkov širšega okolja kupili nov gasilski avlo. 

Dobra organiz iranost in lepo urejena okolica doma ter 
več kol 200 članov sla dokaz,  da na prekopške gasilce

Gasilski zavetnik  .vv. Florjan



Vdški m o tiv  iz Prekope.

lahko r a č u n a m o  v p r im eru  nesreče  ali po trebe  po 

dobri  gasilski veselici.

Z  o d p i r a n je m  novih  de javno li  in š ir jenja vasi pa 

j e  čutili nap re d ek  na v sa k em  koraku .  Z ap r to  

K irnovo  goslihu)  n a d o m e šč a  gos t ih ia  M a jo lk a  v 

d o m u  rad io a m a te r je v  in pri Jenšk o v če v ih ,  v vasi sta  

dve trgovini  in nekaj različnih  obr tn ikov ,  med 

najs la re jš im i še de lu joč im i ,  j e  k a m n o seš tv o  pri 

( l ju rekov ič ev ih .

vS poveč an jem  p ro m eta  pa posta ja  vas vedno  

manj pr i jazna za pešce  in kolesar je .  Ces ta ,  ki jih je 

včasih  zd ruževa la ,  j e  zdaj pos ta la  ogrožu joča ,  

p red v se m  za o troke,  in šele  z u red i tv i jo  p ločn ikov  in 

us trezno  razsve l javo  b odo  vaščani spet m irno  čakal i 

m n o ž ico  šolarjev ,  ki d n e v n o  hiti na av tobuse .  Z  

vaščani upam o ,  da  b odo  do  uresn ič i tve  zače tih  

p ro g ra m o v  prišli  č im pre j  in b o d o  tudi vnaprej  zgled  

p o m e m b n e  in u re jene  vasi.

A n ic a  Z u ^ ič

P rekopšk i  i^cisilci

F O TO K O P IR N IC A
Milena Volk, CKŽ21, KRŠKO

ČRNO-BELO IN BARVNO 
FTOKOPIRANJE A3, A4 
VEZAVA FOTOKOPIJ 

KOPIRANJE NAČRTOV
DELOVNI CAS: 

ponedeljek-petek: 7.30-16.00 
sobota: 8.00-12.00

Kulturni dogodki

v  soboto, 12. Junija 1999, j c  bila na dvorišču 
Galerije Božidarja Jakca 15. revija pihalnih orkestrov 
Posavja.

Sodelovali so:

PIHALNI ORKESTER VIDEM KRŠKO  
GASILSKA GODBA NA PIHALA LOČE  
PIHALNI ORKESTER KAPELE  

PIHALNI ORKESTER SENOVO  
GODBA SEVNICA

PIHALNI ORKESTER GLASBENE ŠOLE BREŽICE  
PIHALNI ORKESTER KOSTANJEVICA NA KRKI

Koncert j e  potekal lepent vremenu, i’ čudovitem 
okolju i^rajske^a dvorišča. Za ljubitelje tovrstne glasbe j e  
bil to enkraten dogodek, saj so se zhrcdi piludni orkestri, 
ki 'glede na svoje zmožnosti in znanje negujejo celo paleto  
glasbenih zvrsti. Če omenim le pihalni orkester Videm 
Krško, ki j e  bil razred zase, in čigar glasba meji že na 
kvaliteto vrhunskega simJ'o>učnega orkestra, pa  do 
orkestra glasbene šole Brežice. Le-ta j e  posebej navdušil, 
saj starost izvajalcev ni presegala osnovnošolskih let.

Po koncertu in okrepčilu so "stari mački" iz vseh 
orkestrov še dolgo  i’ >u)č iz svojih instrumentov i’ veliko 
veselje zbrane publike izvabljali zvoke znanih in tudi 
improvizircniih viž.

V petek, IS .6.1999 Je bila na }>radu Rajhenburg otvoritev 
razstave obiskovalcev likovne šole, ki jo je or^aniz.ioral 
Sklad RS za ljubiteljske kulturne dejavnosti-območna  
izpostava krško, v začetku leta 1999. Na razstavi so vsem 
udeležencem, ki so uspešno končali likovno šolo, podelili 
diplome. M ed temi pa so bili tudi trije naši krajan, i in 
sicer Meta Kuplenik, Tona Kastelic in Matic Petrič.

Tako je bilo lansko leto ...
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ZAZNAMOVAL SLOVENSKO 
ZDRAVNIŠTVO

S. rebniarja bo minilo 130 let oci rojstva dr. 

Ivana Oražna, zdravnika in domoljuba, ki j e  vse 

svoje /.ivljeiije posvetil narodnem boju za 

nacionalno samostojnost ter družbeno in kulturno 

neodvisnost od avstroogarske države. Bil j e  cenjen 

zdravnik, pom em ben politik in starosta 

jugoslovanskega sokolovstva.  "Bil je  zelo znan 

človek prvih desetletij dvajse tega  stoletja, 

nesmrtnost  pa si je  pridobil z dobrim delom", je  med 

drugim v knjigi z naslovom Dr. Ivan Oražen, 

dobrotnik medicinske fakultete, zapisala dr. Zvonka 

Zupanič Slavec, ki je omenjeno knjigo napisala 

skupaj z dr. Francem Štolfo.

Ivan Oražen se j e  rodil 26-le tnemu kmečkemu 

dekletu in s lovenskemu sodniku v Kostanjevici.  

Prav Kostanjevica je  bila poleg sokolstva ena 

najpomembnejš ih  temeljev Oražnovega življenja, 

saj g a j e  vse življenje vezala na dom in Dolenjsko. 

Bil je nezakonski otrok in prav to ga je  teplo vse 

otroštvo in mladost,  ki ju  je  preživel v siromaštvu in 

med različnimi krivicami, ki j ih  j e  občutil  kot sirota 

brez očeta. Osnovno šolo je  obiskoval v 

Kostanjevici.  Bil Je dober učenec. Zelo je  bil 

navezan na mamo,  a njeno vsakodnevno 

naklonjenost in ljubezen Je užival le prvih K) let 
svojega življenja. Nato g a j e  od nje za zmeraj ločilo 

njegovo soUuiJe. Ko Je leta 1901 umrla,Je Ivan dobil 

telegram prepozno. Materina  smrt ga Je zelo potrla. 

Že kot I I-letni deček Je odšel v Ljubljano, kjer Je

obiskoval Cesarsko-kraljevo državno višjo 

gimnazijo,  kar J c pomenilo , da so premožni 
ljubljanski meščani  revnim dijakom pomagali z 

denarno podporo,  s tanovanjem ali Jim dajali hrano. 

Tako  Je bil Ivan na hrani v bogati hiši ljubljanskih 
pivovarjev Auerjev, k je r  Je tudi spoznal bodočo 

soprogo. Zadnji letnik gimnazije  Je končal v Novem 
mestu.

Njegova m am a Je želela da bi postal duhovnik, 

da bi Ji bil tako odpuščen greh v njenem življenju, 

pa tudi zato, ker Je bil študij bogoslovja brezplačen. 
A Ivan sc Je odločil za dunajsko medicinsko 

fakulteto, kamor Je odšel brez maminega 

blagoslova. Njegov vsakdan so bili siromaštvo, 

lakota in prezebanje. Z  Dunaja  Je nadaljeval študij v 

Gradcu. Zakaj Je študiral kar 1 I let, ni znano, a 

znano Je, da si Je kmalu izoblikoval svetovni nazor 

in se politično opredelil . Njegovi pogledi so bili 

liberalni, drža demokratična in želel' si Je 

samostojnosti Jugoslovanskih narodov. Kol 31-letni 

zdravnik se Je vrnil v Ljubljano, kjer je  opravil 

sekundarij.

•Pravijo d a j e  bil Ivan lep, zdrav, umirjen človek, 

visok in postaven. V Ljubljani se Je zopet srečal z 
Evgenijo, takrat že vdovo.  Poročila sta se leta 1902. 

S poroko se Je Ivanovo gmotno stanje močno 

izboljšalo, saj so bili Auerjevi lastniki več hiš in 

posesti v IJublJani, vendar mu sreča kljub bogatstvu 

še naprej ni bila naklonjena.

Se naprej Je ostal skromen,  preprost in trd do 

sebe. Svaka sta bila do njega nenaklonjena  in 

nesoglasja v družini so pivovarno,  ki Je letno 

proizvedla  do 10.000 hektolitrov piva, pripeljala v 

dolgove. Ivan in Evgenija sta odkupila  deleže od 

obeh bratov, a zaradi dolgov sla Jo morala prodati 

pivovarni Union. K u p n in a je  zadoščala  le za pokritje 

stroškov.

Oražna Je zdravniška, kasneje pa tudi politična 

kariera, zelo zaposlila. Odprl Je namreč privatno 
zdravniško prakso, ustanovil Je zdravstveni svet in 

poskrbel za temeljite premike v organizaciji  

slovenskega zdravstva ter se pridružil Narodni 

napredni stranki, katere predsednik Je bil dr. Ivan 

Tavčar. Leta 1906 Je bil izvoljen v mestni svet, dve 

leti kasneje pa v deželni zbor, kjer Je zastopal 

stranko. Leta 1910 Je iz stranke izstopil in se 

posvetil sokolstvu - nepolitični stranki z 

nacionalnim in ideološkim predznakom. Dr, Ivan 

Oražen Je postal celo starosta Slovenske in 

Jugoslovanske sokolske zveze.

O r a ž n a  Je  po v o jn i  m o č n o  p r i z a d e la  izguba  

K o ro šk e ,  T r s t a  in P r im o r s k e .  S o k o lo m  so bi la  

t ako  p r i s t r i ž e n a  kr i la .  Š te v i ln a  r a z o č a r a n j a  - 
m o č n o  ga Je  g lo d a la  še k r o n ič n a  bo lezen  

n j e g o v e  že n e  in k a s n e je  n je n a  sm r t ,  so ga 

le ta  1919 p r i s i l i l a ,  tla j e  n ap isa l
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oporoko, v kateri je vse svoje preiiiožcnje zapustil 

medicinski rakulleli "katera naj uporabi to 
preiiloženje za ustanovitev in vzdrževanje zavoda 

Oražnov dijaški dom, v katerem naj dobe prosto 

stanovanje v prvi vrsti nezakonski, ubogi niedicinci 

slovenskega, srbskega in hrvaškega plemena, ki 

študirajo v Ljubljani . . ." .  Zapuščina Je bila ocenjena 

na 10 do 20 milijonov kron, kar je  bilo takrat 

označeno za vesoljno dediščino. S tem s e j e  Oražen 

zapisal med nesmrtne dobrotnike. Oražnov dijaški 

dom Je kljub vojni in družbenim spremembam 
obdržal svoje dragoceno poslanstvo in še danes daje 

varno streho generacijam slovenskih medicincev. 

Čeprav lastnih otrok ni imel. Je družina Oražnovcev 

velika.

Oražen j e  I I .  marca 1921 naredil samomor na 

Zelenem hribu pod Krimom v isti hiši, kjer je  dve 

leti prej umrla njegova žena. Ker takrat 

samomorilcev niso smeli pokopavali na posvečeni 

zemlji, je  bil način smrti Ivana Oražna zamolčan. 

Vsi slovenski in Jugoslovanski časopisi so pisali, da 
je  umrl zaradi kapi v snu.

Pogreba se je  udeležilo 3000 sokolov, naraščaj, 

žensko članstvo in možje v slovenskih sokolskih 

uniformah. Okoli Narodnega dom a v Ljubljani so 

stale nepregledne množice ljudi. Tako množična  

pogrebna sprevoda Je do tedaj Ljubljana doživela le 

dvakrat: ko so pokopali dr. Janeza Bleivveisa in na 

pogrebu .laneza F.vangelista Kreka. Ivan Oražen Je 

pokopan v grobnici rodbine Auer na Zalah.

Leta 1933 je  prišlo v Kostanjevico 1000 sokolov, 

da so prisostvovali odkritju spominske plošče na 

Oražnovi rojstni hiši v Kostanjevici.  Tako so za 

trajno označili  dom pokojnega staroste 

Jugoslovanske sokolske zveze. Zal na novi 

spominski plošči, ki Jo je  pred leti na obnovljeno 

hišo namestila Medicinska fakulteta, ni več napisa 

"Starosta jugoslovanskega sokolstva", pač pa le, 

Oražen "mecen medicinske fakultete".
Tanja Gazvoda

Tako je letos ...

a

S
ROJSTNA m S A  - Orožnova rojstna hiša Kostanjevici. 
Ivanov stric Jo jc  z oporoko leta 189 J zapustil Ivanu, Ivan 

pa  jo je z oporoko leta 1919. tako kot v.vc’ premoženje, 
zapustil Medicinski fakulteti.

9  R lil
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Kaj pa leta 2002?
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Krajani in potapljači na obali Krke, p red  začetkom  
akcijc

ČIŠČENJE REKE KRKE

V soboto, 05.06.1999, je  potekala 3. ckolo.ška akcija 
čiščenja reke Krke. Akcije so sc udeležili potapljači i/. 
Maribora, Velenja, Celja, -Semiča, Novega mesta in 
Krškega. Soorgani/alorji prireditve so tudi taborniki 
Odreda Sivi dim iz Krškega. V imenu organizatorjev se 
/ahvaljujemo vsem ( maloštevilnim ) krajanom, ki so so 
akcije udeležili in pomagali počistiti dno naše lepotice. Še 
posebna zahvala pa gre našim vsakoletnim sponzorjem in 
sicer: gospodu Mirku Gorišku, Gostilni Žolnir in Kmečki 
hram, MAK - 1‘Fi Klavnica, Kmečka zadruga Krško - 
Vinska klel I.eskovec, Občini Krško in naslednjim 
društvom: Proslov(^ljno gasilsko društvo, Klub Jamarjev 

in Turis t ičnem u društvu.  Ker akcija še ni zakl jučena,  

vas vabimo, da se nam naslednje leto pridružite.



RESSLOVA POT V KRAKOVSKEM 
GOZDU

Tisti na^rajcui "Vodnik po Sloveniji", o tem gozdu 
piše:

KRAKOVSKI GOZD. NaJvečJi kompleks nižinskega 

poplavnega hrastovega gozda v Sloveniji rasle med 
vznožjem Posavskega hribovja in reko Krko na nanosih 

ilovice, ki zadržuje vodo. V osrčju gozda je  dokaj 
ohranjen 40,5 ha velik, od 1952 zavarovan sekundarni 
pragozd. Dobova drevesa so slara do 3(){) let in visoka do 
40 m. Gozdni sestoj je  evropsko pomembno ptičje 
območje. Med ok. 40 vrstami ptičev, ki tu redno ali 

občasno gnezdijo, so zelo zanimive črna štorklja (Ciconia 
nigra), mali klinkač (Aquila pomarina), sr.šenar (Pernis 
apivorus), golob duplar (Colomba oenas). Črna žolna 
(Drycopus medius), srednji detel (Dendroeopus medius) 
in belovrati muhar (Ficedula albicollis). Med zanimivimi 
rastlinami v podrasti je treba omeniti predvsem pomladni 
predstavnici nožnično pasjo čebulico (Gagea spathacea) 
in evropsko gomoljčico (Pseudostellaria europaea). V 
južnem delu sta močvirji Valenčevka in Trstenik, 

pomembni kot mrestišče vedno bolj ogroženih dvoživk. 
Oh Trsteniku so tri mogočne bele vrbe (Salix alba), 

najdebelejša meri v premeru 250 cm.
in .še: MAIJ2NCE (2 km; 152 m, 79 preb.), kjer rasle 

Cvelbarjev hrast, tretji najdebelejši dob (Quercus robur) v 
Sloveniji (prsni obseg 699 cm, višina 27 m). Opomba.: v 
vodniku še ni zabeležen prira.slek enega dojenčka v 

letošnjem letu !
Ko se človek pretolče skozi vse le informacije in vso 

latinščino, ga seveda stvar začne zanimati. In ko prebere 
še vabilo na pohod s strokovnim vodstvom neutrudnega 
Mojmira, ga ni izgovora, ki bi ga odvrnil od dobrega 

starega izumitelja ladijskega vijaka in vsestranskega 
gozdarja Josijia Ressla in njegove poti. Pa še slovenski 
ornitologi naj bi se pohoda udeležili - ni kaj, treba je  iti!

H ''

lako se je v nedeljo 10. aprila na parkirišču pri 
"Žolnirju" zbrala kar pisana druščina ljubiteljev 
zgodnjega vstajanja, opremljena z dežniki in gumijastimi 
škornji, ptičarji pa še z vso potrebno opremo (teleskopi na 
stojalih, videokamero, daljnogledi, zadevno literaturo), pa 
še kakšna malica in seveda dežnik bi se našla 
vnahrbtniku. Po uvodnem spoznavanju smo se tako podali 

doživetjem naproti, in teh ni bilo malo! Najprej nas je  - za 
Ogrevanje - vodila normalna pol do roba gozda. 1’u smo 
se obrnili proti zahodu in kmalu dosegli močvirje

Trstenik. Že pred tem smo rahlo bredli po vodi, močvirje 
pa se nam je  prikazalo v najbolj avtentični podobi - zalito 

z vodo, iz katere so moleli vrhovi različnih rastlin. Bilo je 
podobno riževemu polju iz tistega filma "Grenki riž". 

Zdelo sc mi je, da se bodo vsak čas pojavile tiste ženske s 
spodrecanimi krili in se lotile svojega dela. Realnost pa 
me je  vrnila k razlagi o rastlinah, ptičih in ekoloških 
problemih tega nekdanjega naj večjega drstišča ščuk, iz 
katerega so nekoč lahko kar z rokami pobirali ribe. 
Navdušeno smo bredli po vodi, polem pa .se vrnili v gozd 
k tistim trem vrbam. Ena s e j e  že položila k počitku, dve 
pa sta stali in dajali vtis monumentalnosti pa ludi 
minljivosti.

Od tu dalje je bilo prijazno: vode po tleh je bilo le za 
vzorec, zato pa vse polno znanih in neznanih rastlin, med 
njimi tudi številnih močvirnih logaric. '1'ako nebogljeno 
so bingljale iz vode. vse drugače kot tiste rumene 
kahižnice, ki dajejo vtis moči in neuničljivosti. 
Preskakovali smo plitve odvodne kanale, polne vode, in 
že mislili, da je  težav konec, ko je  nenadoma prišlo do 
najbolj veselega doživetja lega pohoda. Čez dokaj Širok in 
globok jarek, poln vode, je  bil položen sluzast hlod in tu 
je  bilo treba na drugo stran. Ogledovali smo se po možnih 
drugih variantah, pa jih ni bilo. Medlem je poznavalec 
Mojmir že bil na oni strani, od nekod je  pričaral dolg, kriv 

drog, pa sla s kolegom ustvarila "gelender", za katerega se 
je bilo moč prijemati pri prečkanju jarka. Z veliko smeha 
smo opazovali težave drugih, dokler nismo bili tudi sami 
na vrsti in se - hočeš nočeš - previdno zibali preko tistega 
hloda in poskušali ohraniti dostojanstvo. In glej čudo; 
nihče ni čofnil v vodo! Bilo je  govora, da bo tu postavljen 
pravi mostiček za olajšanje prehoda, vendar pa bo s tem 

izginila vsa romantika in - zabava!

Sedaj je  pot postala že kar normalna in suha, tako da 
smo se lahko ogledovali tudi okoli sebe in občudovali 
razsežnost gozda. Tako smo kar mimogrede dosegli 
gozdno cesto, tu pa je  sledilo še večje presenečenje. Iz 
odprtega Galloperja je  Malija pričaral odličen cviček in 
druge brezalkoholne pijače in nam potešil žejo, vmes pa 

smo še prigrizovali zelo dober kruh. No - po vsem doslej 
preslanem, se nam je  la počitek kar prilegel, medtem pa je 

tudi vreme postalo bolj prijazno.

O krepčani smo nadaljevali po gozdni cesti in k o j e  

bilo te konec,  vstopi li v posvečeni del Krakovskega 

giozda, v rezervat. Slika se je  povsem spremenila .  
Krošnje ogrom nih  dreves so segale  do sonca,  v temi 
na tleh so počivala debla odmrlih  dreves,  nekate ra že 
komaj razpoznavna.  V lem delu gozda ni nobenega 
gozdarskega  posega že vrsto let, tako da



daje vtis prave prvobitnosti. Tu Je tudi več življenja. 

Spremljalo nas je še bolj živo ptičje petje, po tleh pa je 
gonia/clo črnožoltih močeradov. Nekako smo sc 
razdelili; večina je  .šla na obhod po rezervatu, predvsem 
ornitologi pa so postavili svoje naprave / a  opazovanje in 
poslušanje ptičev. Tisti, ki smo imeli srečo in v rezervatu 
bili že večkrat, smo se ustavili pri ptičarjih, opazovali in 
poslušali ptice in razlago strokovnjakov, ki so po petju 
takoj prepoznali tudi ptiča. V rezervatu smo se najdlje 
zadržali, saj je  to najbolj zanimiv del gozda, pa Še 
strokovno razlago smo lahko uživali. Ostal je  še pohod do 

ceste na Malencah in obisk Cvelbaijevega velikana in s 
tem je bil pohod zaključen.

Nekateri šoferji so sc z Gallopcrjcm zapeljali do 
Žolnirja in nato s svojimi avtomobili do hrasta, od koder 
je  bil za nekatere udeležence prevoz na izhodiščno točko 
kar tlobrodošel, saj smo bili na nogah kar nepretrgoma 
pel ur. Veseli in zadovoljni smo se razšli. V lem 
dopoldnevu smo s strokovnim vodstvom o Kriikovskcm 
gozdu izvedeli veliko veČ, kot smo pričakovali. Pa še 

jiravi, poplavljeni gozd se nam je  odprl. Skoda, da nas je 
bilo le peščica Kostanjevičanov...

M atej Su liač

Postanek pohodnikov  v’ vinski kleti našega iiijiana v 
Blatniku, kjer so se dodobra podprli z domačimi 
dohroliinii

Pohod PD "Polom" za občinski praznik

Iz bogatega jirograma Planinskega društva 1’olom je 
bil v nedeljo, 15.06.1999 uresničen še en pohod, ki je 
sicer vpisan kot "krajši in lažji" a nič manj pomemben, 
saj je bil opravljen v okviru praznovanj občinskega 

praznika.
Če so se še lansko leto zbrali le štirje pohodniki, je 

Icios ob množični udeležbi na mestu odločitev, da 
poslane pohod tradicionalen.

Pol nas je vodila iz Jablanc proti Mohorju, kjer smo 
imeli prvi uradni postanek z ogledom cerkve, čez Črneški 
vrh pioli Vinjarju na Ciradnjc, do letne rezidence našega 
predsednika KS, pa v dolino čez Sošico, nazaj do 
.leleničevih in našega začetka poli. Čeprav pohod ni bil 
tipično planinski, je  po besedah predsednika l’D Francija 
Slokarja sodil v priprave na zahtevnejše pohode in 
vrhunce v avgustu, ko se nameravamo jiovzpeti na 
'1'riglav. Med pohodniki smo prevladovali udeleženci

srednjih in zrelih let zato je bil tempo umirjen in 
obogaten z mnogimi postanki pri zidanicah. Vrhunec 
nabiranja moči je bil v Blatniku, kjer smo imeli po 
prijazni glasbeni dobrodošlici Karlija Pavkoviča in 
uradnim nagovorom kosilo. Okrepljeni smo zdržali do 
Jeleničevih, tam smo ugotovili, da imamo moči toliko, da 
se s krajšimi postanki pri Strgarjevi in Rešetičevi zidanici 
podamo še na drugi hrib k Romanu Jordanu, da si s 
primerne točke ogledamo že prehojeno pot in osvojene 
vrhove. Bilo je lepo in drugo leto nas bo gotovo še več.

Anica  Žuf^ič

NEKAJ O DELU 
TURISTIČNEGA DRUŠTVA

Smo sredi leta in včasih se sliši, kaj pa delajo člani 
'Purističnega društva. Marsikaj, vsaj nekateri.

Naj na kratko opišem vse naše dosedanje aktivnosti v 
tem letu. Vsi se še spomnite največje prireditve, ki jo 
organizira naša sekcija »Šelmarji«. 1’udi letos je prav lepo 

uspela, predvsem je vedno kvalitetnejši program v 
dvorani in tudi obiskovalcev je  bilo kljub slabemu 

vremenu zelo veliko.
Po občnem zboru v mesecu aprilu smo si postavili 

celoletni program našega dela, ki pa ga po potrebi 
prilagajamo.

Organizirali smo pohod v Krakovski pragozd. Na 
pohodu so se nam pridružili člani društva ornitologov, 
tako da se nas je  na pohodu zbralo okoli šestdeset. Tokrat 

brez škornjev ne bi šlo.
V mesecu maju smo v akciji »parkovne klopi« 

.sodelovali Matija, Lučka in Mojmir Pustoslemšek, 
Marjeta in Pavel Jankovič, Milan Kuplenik in Franci 
Lakner. Klopi smo zaščitili in jih ponovno razpeljali po 
Kostanjevici. Se pet pa je pripravljenih za postavitev -  
upamo da po otoku.

V začetku leta smo se javili tudi na razpis prireditev, 
ki ga je razpisalo Ministrstvo za malo gospodarstvo in 
turizem. Sedaj že vemo, da je  bila prijava delno ugodno 
rešena. Ministrstvo pa smo zaprosili, da nam na podlagi 
dokazil dodeli status društva, ki deluje v javnem interesu, 

vendar pa odgovora še nismo prejeli.
V mesecu juniju smo naš kraj predstavljali tudi na 

Otočcu, na prireditvi »Praznik cvetja«.
Naša največja pridobitev'pa so prostori na Ulici talcev 

20. Gospod Sevšek nam je predčasno vrnil prostore, v 
katere smo že preselili kataloge Kostanjevice in veliko 
drugega materiala.

Ravno v teh dneh nam je podjetje RIZSISTHC 
podarilo stole in konferenčni mizi, za kar se jim najlepše 
zahvaljujemo, saj so nam s tem omogočili, da bomo imeli 

sestanke v svojih prostorih.
Prostore bomo ponudili tudi za delovanje bodočega 

'Purističnega informativnega centra.
Pred nami pa je druga največja prireditev 

KOSTAINJKVIŠKA NOČ, ki zahteva zelo veliko dela in 
truda organizatorja. Program si lahko ogledate na zadnji 
strani.

Vabimo  v.vt', da pridete na našo in vašo prireditev,
24. ju l i ja  1999, še zadnjič  v tem  stoletju!

^ v, Marjeta Jankovič fValvasorjeva knjižnica Krško
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KOSTANJEVIŠKA NOČ
24.07.1999

PROGRAM:

Ob 13.00 Tekmovanje v skokih v 
vodo

Ob 15.00 Sprejem pustnih skupin

Ob 17.00 Nastop pihalnih orkestrov

Ob 19.00 Začetek zabave z 
ansamblom

Ob 21.00 Predstavitev pustnih skupin

Ob 23.00 Prihod splava s Prezidijem 
"PRFORGENHAUSA" in 
godbo

Ob 01.00 Ognjemet

Pomembne telefonske številke:

Z d ra v s tv e n i  d o m ;  8 7 -2 2 6

V e te r in a r s k a  pos ta ja :  8 7 - 4 7 4

M at ičn i  urad: 8 7 -0 0 7

O s n o v n a  sola : 8 6 6 -0 1 3

G a le r i ja  B o ž id a r  J a k a c  8 7 -0 0 8

K ra je v n a  s k u p n o s t :  8 7 -2 7 5

K O S T A K  - in fo rn iac .  p isa rna :  8 7 -1 8 3

O b č in a  K rško :  22-771

D a v č n a  u p a r a v a  K ršk o :  21 -257

Delovni čas matičnega urada 
Kostanjevica na Krki:

T O R E K :  07 .  - 15. ure

S R E D A :  07 .  - 16. u re

P E T E K :  07.  - 14. ure

K osta iijev išk i m o ti

PROGRAM PREDITEV ZA MESEC 
JUNIJ, JULIJ, AVGUST IN 

SEPTEMBER
JUNIJ

06. TEKM OV AN JE V LOVU RIB S PLOVCEM 
(ligaZRD)
RIBIŠKA DRUŽINA

12. REVIJA PIHALNIH ORKESTROV POSAVJE 
KD - PIHALNI ORKESTER

13. POHOD: DEBELA PEČ 
PD POLOM

25. TEKM OV AN JE V LOVU RIB S PLOVCEM 
(liga ZRD)
RIBIŠKA DRUŽINA

26. POHOD NA SNEŽNIK 
PD POLOM

26. LE'I'NI PROMENADNI KONCERT 
KD - PIHALNI ORKESTER

28.-03.MLADINSKI RIBIŠKI TABOR 
RIBIŠKA DRUŽINA

JULIJ
03. ZADNJIČKI OZEBNIK 

PD POLOM

03. HARLEKIN SE PREDSTAVLJA 
KD - SKUPINA HARLEKIN

1 1. RADUHA - SNEŽNA JAMA 
PD POLOM

24. SREČANJE GODB V POČASTITEV 5.
O BLETNICE DELOVANJA PIHALNEGA 
ORKESTRA KOSTANJEVICA NA KRKI 
KD - PIHALNI ORKESTER

24. KOSTANJEVIŠKA NOČ 
T D -Š E L M A R J I

AVGUST
14.-15.ŠKRLATICA - KRIŠKI PODI 

PD POLOM

27.-28.TRIGLAV 
PD POLOM

SEPTEMBER

03. KRNSKA JEZERA 
PD POLOM

03.-04.t r  IGLAV 
PD POLOM

04. PROSLAVA OB 45-LETNICI RD 
KOSTANJEVICA NA KRKI
RD KOSTANJEVICA NA KRKI

I I . DRUŽABNI VEČER S PIHALNIM 
ORKESTROM 

KD - PIHALNI ORKESTER

25. PLESNI KONCERT 
KD - HARLEKIN PLUS


